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 /جامعة البصرةالكلٌة :التربٌة للعلوم الإنسانٌة 

  قسم الارشاد النفسً والتوجٌه التربويالاسم :

 أرشاد تربوي:التخصص 

 ماجد جمعة حمد الله اسم الطالب:

 خضٌر الحسٌن عبد المحسن عبد: اسم المشرف

  :الماجستٌرالشهادة 

 التربوٌٌن المرشدٌن عند القرار باتخاذ وعلاقته المعرفً الاستقرار

 

 وعدم الأفكار تنافر ٌسبب قد, , الاهمٌة غاٌة فً موضوع على الضوء ٌسلط متغٌر بوصفه – المعرفً الاستقرار - البحث اهمٌة تأتً

 التطبٌقٌة البحث أهمٌة وتتأكد.  المرشد لدى الانفعال مظاهر وزٌادة التوتر وزٌادة النفسً الامن تهدٌد ومنها ارباكا   المعرفً الاستقرار

 ستقرارالا *: الى التعرف البحث هذا وهدف التربوي المجتمع شرائح من والمهمة الاساسٌة الشرٌحة ٌشكلون الذٌن التربوٌٌن بالمرشدٌن

  النوع - أ: المتغٌرات وفق على التربوٌٌن المرشدٌن عند القرار واتخاذ المعرفً الاستقرار بٌن العلاقة.*التربوٌٌن المرشدٌن عند المعرفً

 وفق على التربوٌٌن المرشدٌن عند  القرار واتخاذ المعرفً الاستقرار بٌن العلاقة فً الفروق.* الخدمة سنٌن - ب(.  إناث ذكور,) 

 والبصرة قار ذي( )إناث , ذكو)النوعٌن لكلا التربوٌٌن المرشدٌن فً البحث وتحدد. الخدمة سنٌن - ب(  إناث ذكور,)   النوع: المتغٌرات

  ومرشدة مرشدا  ( 241) بلغت المناسبة العشوائٌة الطبقٌة بالطرٌقة البحث عٌنة واختٌرت( 5102/5102)الدراسً للعام( ومٌسان

College : COLLEGE OF EDUCATION for Humantic Sciences  

Dept: psychological and educational guidance  

Certificate: Master 

Name of Student : Majed  Jumaa Hmed  Allah  

Name of Supervisor A .Dr. Abdul-Muhsin Abdul Hussein  

Khudaier  

Specialization : Education counseling 

Cognitive stability and its relationship to decision-making At counselors 

The importance of research - cognitive stability - as a variable sheds light on a very important topic, may cause 

repulsion of ideas and lack of cognitive stability upheaval, including the psychological security and increase tension 

and increase the manifestations of emotion with the Leader threat. The importance of research Applied educators 

mentors who make up the basic and important segment of the segments of the educational community and the 

goal of this research to identify to: * cognitive stability when counselors. * The relationship between cognitive 

stability and decision-making when counselors according variables: a - kind (male, female) . B - years of service. * 

Differences in the relationship between the stability of cognitive and decision-making when counselors according to 

the variables: gender (male, female) (b) years of service And identifies research in educational counselors for both 

types (Zko, female) (Dhi Qar, Basra and Maysan) for the academic year (2015/2016) and the selected sample 

stratified random manner appropriate amounted to (540) counselors . 

 

 

 

 


